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Saluton, SESanoj!
En malgranda urbo okazis granda kongreso
La 101-a Japana Esperanto-Kongreso okazis en la urbo
Obama, kiu havas nur tricento mil loĝantojn. Tie
troviĝis nur unu esperantisto, s-ro KITAGAWA Syôzi.
Čar li intencis multigi esperantistojn en sia urbo, li
akceptis okazigi la kongreson tie. Tiamaniere 7
novbakitaj esperantistoj multe laboris por la Kongreso.
La partoprenintoj estis 404 kun 26 el 7 landoj. La plej
impresita programero al mi estis prelego de KIMURA
Goro Christoph pri "Energi-konverto el de loĝlokoj-ekz
emploj en Germanio kaj la ebleco en Japanio". Post la
akcidentoj de la atomcentraloj en Fukuŝima multiĝis
kontraŭuloj kontraŭ atomcentraloj ja germanaj ol
japanaj. Ĉu vi konas pri tio?
Antaŭkongresa ekskurso al Mikatagoko tre kontentigis
min: sur la monteto mi ĝuis belegan pejzaĝon de la
japana maro kaj la 5 lagoj iomete nebulaj. (Sunjo)

# HELの大会２日目、公開番組で２時間も講演して下さっ
た韓国の青年Sunoさんは、その後、北大生と交流。20～21
日迄、宮沢、星田、横山さん達の案内で洞爺湖、有珠山、
白老、などを回り、旅の終わりの２２日は横山さん、後藤純と
小樽のオルゴール館へ。憧れの北海道で夢のような毎日だ
ったそうです。また、絶対来たい！といって帰りました。
# 報道によれば小学校の３５人学級は教育上効果ないと、
財務省が４０人学級に戻すよう提案したという。それによっ
て先生の数を減らして予算を削り、他にまわしたい意向
だ。文科省が反対しているそうだが教育を経済効果で測
るという発想がおかしい。３５人どころか２０人学級にしない
と良い教育は出来ないと思う。これこそ国の将来を危うくす
る提案だ。子供の教育こそが人を作ると言うことに誰も異
論が無いだろうに何ごとも経済優先とは情けない。(白濱）


